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Ve čtvrtek 21. října 2010 se v Rančířově u Jihlavy uskutečnilo třetí zasedání Komise pro
regionální rozvoj a evropské záležitosti Rady Asociace krajů ČR v tomto roce, jehož hlavním
tématem byla opět aktuální problematika jednotlivých operačních programů Evropské unie.

 

Podle náměstka hejtmana Libereckého kraje a zároveň předsedy Komise Víta Příkaského se
kraje v současnosti potýkají především se způsobem nastavení financování projektů v rámci
Integrovaného operačního programu Technologická centra.

 

„Ministerstvo pro místní rozvoj vyhlásilo v rámci Integrovaného operačního programu výzvu na
podporu e-Governmentu v krajích, což kraje vítají. Problém však vidí ve způsobu financování těchto
projektů ve formě ex-post plateb, což znamená, že žadatelé musí projekty nejdříve financovat
z vlastních zdrojů. Vzhledem k tomu, že se jedná o finančně náročné projekty, mohou v roce 2011
významně zatížit rozpočty jednotlivých krajů. Zaznívají také obavy z významných nezpůsobilých
výdajů, které budou muset kraje ze 100 % hradit v době udržitelnosti projektů z vlastních zdrojů,“
řekl Příkaský.

 

Podle něj například z propočtů Libereckého kraje vyplývá, že během pěti let udržitelnosti by do
projektu vložil svých 80 milionů Kč. Nejen Liberecký kraj, ale i mnohé další tak uvažují, zda se



vůbec do těchto projektů zapojit. „Pokud se nezmění způsob financování, tak je možné, že některé
kraje od realizace ustoupí. Komise se tedy rozhodla požádat Řídící orgán Integrovaného operačního
programu o změnu financování, která by usnadnila krajům profinancovat tyto projekty,“ uzavřel
Příkaský.

 


